

تراث

EXCE

الباس الوراهي

الباس الوراهي هو لباس يتميز به الرجل الوراهي ويكون من:

در الدار، عرق عن الرجل في منطقة القباد والوراهي صفة خاصة باستخدامة لما يسمى بالشاش وهو نسيج من القطن كان الرجل يلقي به رأسه ليضيف بعد ذلك ما يسمى بالعمامة، كما استخدم أيضاً ما يعرف بـ "العافية" (بشد الراء) تختها، وقد اصطلاح على العمامة بـ "الكمبوش" في فترات سابقة.

داء الدين، ويكتفى من:

الصدريه، وكانت مطرزة بـ "الخوذ"

السروال، وكان يختلف من الطراز العثماني، بانثناء على مستوى الخصر والظهر تسمى بـ "الستينة"، حتى ارتبط اسمه بهذه العبارة فطلق عليه اسم: سروال

الستينة، وسمى أحياناً "بوزكري" و"رسول اللوبيا" ويربط في الخصر حزام يشبه إلى حد ما الخزام الآخر من الجلد

الباس النسوبي، وبشكل في:

السلوة الوراهية، هي لباس تليدي ظهر في منطقة الغرب، حيث تعود جذوره الأصلية إلى منطقة تلمسان واستخدم بورهان حكم استرالية المنطقة وانتاجها

على باقي المناطق حتى اشتهر باسم "البلورة الوراهية" وهو قصبة خاصة خاكى فاصيل الخصر ما يزيد وأطاهه روح مصرية مقاومة مع القتال في تلك

الفترة، عرف المرأة الوراهية بارتدائها لهذا اللباس في الأيام العابدة وفي الأفراح والمناسبات، إلا أن البلورة التي ترتدي في الأيام العابدة سببية من فساش عادي بينما تتميز

السلوة الفحصة للأدبار والملابس البنية والأعياد باستخدامها للقمash ذو النوعية الفعلية باليوان وأشكال هندسية مختلفة ومقدمة تصدير مرخصة بالاحمار

وقد حملت البلاوة اسماء مختلفة اسميتها من واقع معنی من بينها: "بلورة الزيميم" ،"بلورة شاشة" ،"بلورة حاسى مسعود" ،"بلورة العدسد" نسبة إلى القماش

القالق، هي آلة إيقاع يضرس عليها باليد وكل أنواع الفلال الفدية المعروفة مصنوعة من الطين والجلد والأوتار، يستخدم ثلاثة آلات موسيقية آلة كبيرة (الخلاف)، آلة متوسطة

(الراس)، آلة صغيرة (الرجبة)، الفال والراجعة، وهي تتحقق في الآلات بفتحها بفتحها تتحقق في الآلات بفتحها بفتحها

فالآلة الكبيرة (الخلاف) غالباً تستعمل حلال القرفة من إنشاد إلى ثالثة، بحيث يهمن أول بفتحها الموج وتصفيقها أما الثانية فمهمنه المفخاخ على ميزان الموج

وهو عصفر لاذع، والثالث مهمته التردد بين الأول والثاني فهو بلا الفراخ، أما بالنسبة إلى الآلة الموسيقية (الراس) غالباً واحد تكفي على حسب المستطاع فمن

يضر على مهمته أن يرفع الميزان (ميران طالع) أو يخفضه (ميران هابط) أما الآلة الصغيرة (الرجبة) فهي عنصر لازم منه وأساسى للميزان أو الإيقاع الموسيقى.

PATRIMONY

PATRIMOINE

* Traditional Oran wears:

Traditional Men's wear: It is an outfit that distinguishes the man of Oran, it consists of the following pieces:

The headgear: In the Western region of our country and in particular the region of Oran, men are known for the use of (Chèche), linen slings, light cotton fabrics, with which they wrapped head and then added the turban (The Amama). They also used what is known as (Araqiya). In earlier periods, the (Amama) was called "Kambous".

The shirt: It was mainly white, and sometimes light blue.

The Vest: embellished in gold thread called "majboud".

Trousers: very wide, Ottoman style, with pleats at the waist and back called in "testifa". Its name is associated with the many wrinkles it contains, so it is called in Algerian "Seroula Testifa". It was also called "Bouzekri" or "Seroula Loubia". At the waist level, it has a leather belt.

Traditional Women's Wear:

The Oran blouse: It is a traditional outfit that appeared in the Western region but whose origins go back to the region of Tlemcen. It has spread to Oran because this region is strategic and open to other regions of the country. Then it became known and famous as "Oran blouse". It is of a special cut that imitates the details of the waist, which distinguishes it and gives it a modern look compared to the "caftan" of that time.

The Oran woman wore this dress during ordinary days and at weddings and occasions, but the blouse of ordinary days was simple and in usual fabric. On the other hand, the blouse dedicated to weddings and religious festivals is characterized by its quality fabric, different colors and geometric shapes, and its corsege dotted with stones of different types and different shapes and values. There are various names of "blouza" derived from a specific reality such as "blouza ezzaim", "blouza checha", "blouza Hassi Messaoud", "Blouzat Faadess" in relation to the inlaid fabric of beads that look like lentils.

The Galal :

The galal is a percussion instrument. All known old types of galal are made from clay, leather or rope. There are three types of galal instrument, a large instrument called (El-Khella), a medium-sized instrument called (Er-Rbâa) and a small one known as (El-Aridja). They are in fact common instruments whose role is to control the rhythm of the dance with the guns of baroud (powder).

The grand instrument (El-Khella) is often used, two to three, in the dances so that the role of the first "khella" is to direct and control the rhythm, the second is to maintain the balance of the troupe and it is essential, and the third is to create a link between the first and the second "khella" by filling the gap. As for the middle instrument (Er-Rbâa), the use generally of a single piece is enough to raise and lower the musical balance. On the other hand, the small instrument (El-Aridja) is essential since it controls both the balance and the musical rhythm.

Characteristics

Drawing: Khelili Ahmed, Zineb Bahri

Facial value: (2 x 25 AD)

Dimensions: 26x36, 36x26

Printer: Printing House of the Bank of Algeria

Printing process: Offset

Philatelic Document: A 1st Day Envelop of 10.00 AD with obliteration

1st Day illustrated.

1st Day Sale: Wednesday and Thursday , on May 18th and 19th, 2022

In the 48 main post offices of the chief towns of each wilaya.

General Sale: Saturday on May 21th, 2022. At all post offices.

خصائص

الرسم: خليلي أحمد وزينب بحري

القيمة: (2x 25 دج)

حجم الطابع: 26x26

المطبعة: مطبعة البنك الجزائري

طريقة الطبع: الأوفسات

الوثيقة الطوابعية: طرف مصوري 10.00 دج و يستعمل ختم مصور لل يوم الأول

البيع السابق: يومي الأربعاء 18 و الخميس 19 ماي 2022 في جميع القبابات الرئيسية للبريد عبر 48 ولاية.

البيع العام: يوم السبت 21 ماي 2022 في جميع الكتاب البريدي.

Amsuney : Khelili Ahmed, Zineb Bahri

Azal : (2 x 25 idinaren)

Amsal : 26x36, 36x26

Amsiggez : taggatz n Lbanka n Lezzayer.

Tayara n usiggez : Offset

Isemli n tamber : taylaft n wass amezwaru s 10 idinaren, adbay n wass amezwaru s teklik

Azenzi n wass amezwaru : Ahad 18 d Amhad 19 Mayu 2022

deg 48 n termisin tigejdanin n Tnazenit n Lezzayer.

Azenzi azayez : Sed 21 Mayu 2022 deg yal anaray n Tnazenit n Lezzayer.

07
2022

